
SzegedPay

Az országban 

elsőként vezetik 

be Szegeden az 

önkormányzati 

intézményeknél a 

QR-kódos fizetési 

lehetőséget.
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6.
Nincs igazság,

nincs béke

Interjú a Min-

neapolisban élő 

egykori szegedi 

egyetemi ok-

tatóval, Kaiser 

Sárával.

2. 10.
Júliusban  

kezdenek

A MOL-Pick Sze-

ged férfi kézilabda-

csapata júliusban 

kezdi meg a felké-

szülést a követke-

ző évadra.

Zöldítsünk  

megállót!

Hogy melyik busz- 

vagy villamos-

megállóba ültet-

nek még növényt, 

arról a szegediek 

dönthetnek.

4.

A Tisza Lajos körúti nagy forgalmi dugók kiküszöbölése érdekében változott a forgalmi rend az Aradi vértanúk terén. 

A rakpart felől érkezőknek elsőbbséget kell adniuk a Dugonics tér irányából érkező balra kanyarodóknak. A trolimegállót 

elválasztották a forgalmi sávtól. A kerékpárosokat a rakpart irányába útburkolati jellel vezetik át a csomóponton. Az SZTE 

Eötvös Loránd Kollégium előtti zebrát a tervek szerint később áthelyezik egy, a rakparthoz közelebbi helyre.

Már fogadják a betegeket  
a Gáspár Zoltán utcai új orvosi rendelőkben

Újabb állomásához érkezett az önkormányzat egészség-

ügyi fejlesztési programja. Átadták az új orvosi rendelőket 

a Gáspár Zoltán utcában, ahol négy felnőtt- és két gyer-

mekháziorvos, négy fogorvos, valamint hat védőnő fogad-

ja a betegeket az 551 millió forintból megújult épületben.

B
otka László polgármester avatóbeszédében elmond-

ta, a beruházás megvalósítására az önkormányzat 

bruttó 300 millió forint európai uniós támogatást és 

bruttó 251 millió forint saját forrást fordított.

Az ingatlant úgy alakították át, hogy az épületrészekben az 

előírásoknak megfelelően elkülönüljenek a felnőtt-, a gyermek- 

és a fogorvosi rendelők, valamint a védőnői szolgálat helyiségei. 

A polgármester hangsúlyozta, valamennyi itt dolgozó orvos és 

védőnő európai körülmények között végezheti munkáját. Együtt 

összesen egy kisvárosnyi, körülbelül 11 ezer embert látnak el.

Botka László kiemelte, ez a hatodik elkészült egész-

ségügyi létesítmény a városban három év alatt. A program 

2017-ben indult, ennek keretében megújult a Korondi utcai 

rendelőintézet, a Budapesti körúti rendelőintézet, Kiskundo-

rozsmán felépült egy teljesen új egészségház, Tápén új vé-

dőnői szolgálatot alakítottak ki, és Béketelepen is megújult 

az orvosi rendelő. Ezekre a fejlesztésekre eddig 1,4 milliárd 

forintot fordított az önkormányzat, és a tervek szerint folyta-

tódnak az ehhez hasonló beruházások.

Folytatás a 3. oldalon

Botka László polgármester mellett Tuksa Ágnes gyermekorvos, Seress Andrea fogorvos és Veszelyné Nacsa Enikő há-

ziorvos vágta át a nemzeti színű szalagot az új rendelők átadási ünnepségén. Fotó: Iványi Aurél

Változott a forgalmi rend az Aradi vértanúk terén Kerékpárosoké és gyalogosoké 
lehet a rakpart

J
úliusban és augusztusban minden hétvégén lezárnák 

az autóforgalom elől a szegedi Huszár Mátyás rakpar-

tot, így a gyalogosok és kerékpárosok vehetnék birtok-

ba – erről terjeszt javaslatot a közgyűlés városüzemeltetési 

bizottsága elé Mihálik Edvin,  a Zöld város programért fele-

lős tanácsnok. Indoklása szerint így a Tiszát jobban be lehet-

ne vonni a város kulturális életébe, egyben több tér nyílna a 

kikapcsolódásra, szórakozásra is. Közösségi tér jönne létre, 

mely Szeged főutcájává tenné  hétvégéken a Tiszát. 

Folytatás a 4. oldalon

Mihálik Edvin zöld tanácsnok négy pontban foglalta össze 

a Tisza-partra vonatkozó javaslatait. Fotó: Iványi Aurél
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS 
 

SZMJV Közgyhlésének felhatalmazása alapján Szeged MJV Önkormányzata nyilvános 
pályázatot hirdet az alábbi, önkormányzati tulajdonban álló 

Szeged 4034 hrsz.-ú ingatlan 400 m² nagyságú területrészének 

(a Belvárosi híd szegedi hídfZ alatti területe) profilkötött 
(melegkonyhás vendéglátó tevékenység folytatása), határozott 

idZtartamú 

BÉRBEVÉTELÉRE. 
 

Pályázatot nyújthat be minden olyan természetes személy és a nemzeti vagyonról 
szóló 2011. évi CXCVI. tv. rendelkezései értelmében átlátható szervezetnek 
minZsülZ gazdálkodó szervezet, aki/amely üzletszerh gazdasági tevékenység 

folytatására jogosult. 
 

A pályázaton való részvétel feltétele, hogy a pályázó a bérbe adandó területet a 
bemutatás idZpontjában megtekintse és a helyszínen a jelenléti ívet saját kezhleg 

(vagy érvényes meghatalmazással rendelkezZ meghatalmazottja) aláírja. 
A személyazonosság igazolása érdekében kérjük, hogy személyi igazolványt és 

lakcímkártyát szíveskedjenek magukkal hozni a bemutatóra. 
 

A bérlemény 
címe 

Hasznos 
alapterület 

(m2) 

Nettó 
bérleti 

díj, 
alapár 

(Ft/m²/hó) 

Nettó 
bérleti 

díj, 
alapár 
(Ft/hó) 

A pályázati 
alapár 

emelésének 
mértéke 

Pályázati 
biztosíték 

(Ft) 

A bemutatás 
idZpontja 

4034 hrsz.-ú 
ingatlan, a 

Belvárosi híd 
szegedi 

hídfZ alatti 
területrésze 

 

400 m² 

2000 
Ft/m²/hó  

800 000 
Ft/hó 

100 000 Ft 
vagy ennek 
egész számú 
többszöröse 

1 016 000 
Ft 

2020. június 29. 
(a pályáztató 

kapcsolattartójával 
egyeztetett 

idZpontban, tel.: 
62/564-364/4524-es 

mellék) 

 

A részletes pályázati dokumentáció átvehetZ 2020. június 22-én 8.00 órától 2020. 
július 10-én 13.00 óráig Szeged MJV Polgármesteri Hivatal Városüzemeltetési 
Irodáján a pályáztató kapcsolattartójától (dr. Tóth Annamária). 

 

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata

pályázatot hirdet tűzifaosztásra
az önkormányzattól szociális ellátásban részesülő háztartásoknak.

Beadási határidő: 2020. július 14.

A pályázati felhívás és nyomtatvány Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzatának hon-
lapjáról (www.szegedvaros.hu) letölthető, vagy személyesen beszerezhető a humán köz-
szolgáltatási iroda ügyfélszolgálatán, továbbá a polgármesteri hivatal kirendeltségein.

Részletes információért látogasson el honlapunkra: www.szetav.hu
Időpont foglaláshoz hívja ügyfélszolgálatunkat a 62/540-540-3-as melléken.

Cseréltesse velünk melegvízmérőjét 

2020. augusztus 31-ig 

az alábbi akciós árakon:

1 db melegvízmérő-csere:

bruttó 12.490 Ft

2 db melegvízmérő-csere:

bruttó 20.490 Ft

AKCIÓS 
MELEGVÍZMÉRŐ CSERE┿

Itt a SzegedPay
Gyorsan, biztonságosan fizethetünk a mobilunkkal

Kivéreztetik az önkormányzatokat
Átment véletlenül egy ellenzéki javaslat

– Az önkormányzatok inan-

szírozási rendszere az ösz-

szeomlás szélére jutott – 

mondta pénteki felszólalá-

sában Szabó Sándor, Sze-

ged szocialista országgyűlési 

képviselője a Parlamentben. 

Szerinte az elmúlt években 

már nemcsak fejlesztésre, 

hanem működésre is alig ju-

tott elegendő forrás. Ezért 

a képviselő azt javasolja, 

hogy a gépjárműadó teljes 

elvonása helyett az ebből  

befolyó összes bevétel az 

önkormányzatokat illesse  

meg. Szerinte ez számos te-

lepülésnek a túlélést jelent-

heti.

A 2021-es költségve-

tésről szóló parlamenti vita 

napján, június 12-én Szabó 

Sándor, Szeged szocialista 

országgyűlési képviselője 

arról beszélt, hogy a gép-

járműadóból származó be-

vétel teljes egészében az 

önkormányzatokat illesse 

meg. Abból útfelújításokra, 

fejlesztésekre költhetnének. 

Ezt a javaslatát öt éve min-

dig benyújtja a politikus.

– Be kell látnia, meg kell 

értenie végre a kormánynak 

is, hogy nem az önkormány-

zatokat sújtják azzal, hogy 

elveszik tőlük a forrásokat, 

hanem a településeken élő-

ket. És ha nem lesz az önkor-

mányzatoknak pénze, akkor 

nem tudnak köztereket 

fenntartani, fejlesztéseket 

megvalósítani, és szociális 

támogatásokat sem tudnak 

nyújtani.

A jövő évi költségvetés-

hez a képviselő egy másik 

módosító javaslatot is be-

nyújtott, amelyben arra kéri 

az országgyűlést, hogy a 

szegedi harmadik Tisza-híd 

előkészítéséhez biztosítsa 

azt a pénzösszeget, amelyet 

egyébként már három évvel 

ezelőtt megígért a miniszter-

elnök Szegednek.

– Itt a lehetőség, hogy 

a Csongrád-Csanád megyei 

képviselők jó szándékkal 

támogassák ezt a módosí-

tó javaslatot, hiszen ponto- 

san tudjuk mindannyian, 

hogy a déli híd megépítése 

mind a gazdasági, mind a 

kulturális, mind pedig a ha-

tár menti kapcsolatok erősí-

tése szempontjából kiemelt 

fontossággal bír a térség-

ben.

Kivételes helyzet

Az Orbán-kormány, belátva, hogy félreérthetően fogal-

mazta meg a különleges gazdasági övezetekről szóló 

törvényjavaslatát, pontosítást illesztett a törvényja-

vaslatba. Mégpedig ellenzékit. Szabó Sándor szegedi 

országgyűlési képviselő, látva az eredeti törvényja-

vaslatot, még májusban módosító indítványt adott be 

szocialista párttársával, Hiszékeny Dezsővel közösen. 

Akkor sokáig nem történt semmi, a napokban viszont 

Hende Csaba, az országgyűlés törvényalkotásért fele-

lős alelnöke szinte szóról szóra azonos szöveggel nyúj-

totta be módosító indítványát.

SzegedPay néven az országban elsőként 

vezetik be az önkormányzati intézmények-

nél a QR-kódos izetési lehetőséget. Első-

ként a nyári táborokat lehet beizetni mo-

biltelefonnal.

S
zeged négy éve valósítja meg okosvá-

ros-koncepcióját, amelynek egyik köz-

ponti eleme a készpénzmentes izeté-

si megoldások fejlesztése a városi szolgálta-

tásokban.

– Új parkolóautomatákat telepítettünk, 

az országban elsőként kerültek a buszokra 

és a villamosokra bankkártyával működő fe-

délzeti jegyautomaták. Bevezettük az iskolai 

ebédbefizetéseknél azt az online rendszert, 

amelyet már a szülők 70 százaléka igénybe 

vesz. Az azonnali fizetés banki hátterének 

megteremtésével lehetőség nyílt arra, hogy 

az országban elsőként QR-kódos fizetéssel 

bővítsük a készpénzmentes fizetési szolgál-

tatások körét – jelentette be Nagy Sándor 

városfejlesztési alpolgármester.

A rendszert a város számlavezető bank-

ja, a Raiffeisen az önkormányzat informa-

tikai cégével, a Ritekkel együttműködve 

fejlesztette ki SzegedPay néven. Az új szol-

gáltatás a bank lakossági ügyfelei számára a 

myRaiffeisen alkalmazás használatával elér-

hető, a többi hazai bank pedig folyamatosan 

vezeti be a QR-kódos fizetési formát.

A SzegedPay használatával elsőként 

az Agóra nyári táborait lehet befizetni, de 

hamarosan a Szegedi Sport és Fürdők Kft.  

webáruházban értékesített szolgáltatásaiért 

is lehet így fizetni. A Ritek most azon dolgo-

zik, hogy az önkormányzat egyik legnépsze-

rűbb szolgáltatása, az iskolai közétkezte-

tés online befizetése is teljesíthető legyen 

QR-kóddal.

• Gyors a QR-kódos fizetés, mert nem 

kell kártyaadatokat beírni, a vásárlás 5 má-

sodperc alatt lezajlik.

• Biztonságos, mert semmilyen banki 

adatot nem kell megadni.

• Kényelmes, mert a vásárlók számlave-

zető bankjuk megszokott mobilalkalmazását 

használhatják.

• Pontos, mert minden információt a QR-

kód tartalmaz, nincs tévesztés.

A szegedi önkormányzat a program sike-

re esetén tervezi a SzegedPay kiterjesztését, 

folyamatosan bővítve az így kifizethető szol-

gáltatások körét.

Nagy Sándor alpolgármester élesben is kipróbálta a QR-kódos izetést. Fotó: Iványi Aurél
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Akiknek számítaniuk kellene

N
em férnek bele a szociális munkások és egyáltalán, 

a szociális ellátórendszer különböző rendű-rangú 

dolgozói az egyszeri, járvány utáni bérkiegészítésbe.

A kormány, mint azt jó ideje beharangozták, július 1-jétől 

az egészségügyi dolgozóknak ötszázezer forint pluszt ad – me-

net közben kiderült, hogy ez bruttó, de legalább azért valami. 

A közfinanszírozott egészségügyi ellátásban dolgozó 160 ezer 

ember nyilvánvalóan megérdemli az extra juttatást, amelynek 

végösszege a költségvetésben hetvenmilliárd forint. Nagy ösz-

szeg, de például az állami médiakonglomerátum éves költség-

vetése százmilliárdnál többre rúg.

A szociális munkások és az MTVA társadalmi hasznosságá-

nak összevetését az olvasóra bízom.

Az is kiderült már, hogy még az egészségügyben foglalkoz-

tatottak bérkiegészítési köre sem teljes, mivel a gyógyszerésze-

ket és a gyógyszertári szakasszisztenseket lehúzták a listáról. 

Mintha ők nem a frontvonalban, nehezített körülmények kö-

zött dolgoztak volna hónapokon keresztül, a majdnem teljes 

országleállás időszakában is. Jellemző módon ezért nem az 

egészségügyi államtitkárság kért elnézést, hanem a gyógysze-

részek szakmai szervezete érezte úgy, szégyenkeznie kell, mert 

nem tudta a pluszpénzt kilobbizni.

Ehhez jön a szociális szféra sokadik leértékelése. Holott 

az idősotthonok vagy a hajléktalanellátók dolgozói még a szo-

kásos mennyiséget is meghaladó túlórákat húztak rá a mun-

kára az intézményi zárlat körülményei közepette fokozottan 

veszélyeztetett klienseik védelme és nyugalma érdekében. 

Hatalmas teher neheze-

dett az önkormányzati 

szociális ellátásokra is, 

hogy a veszélyhelyzet 

során a segítségnyújtás 

mindenféle pluszfelada-

tait teljesíteni tudják az 

idősek és más, nehéz 

helyzetben lévő vagy 

veszélyeztetett embe-

rek érdekében. Ezeket a túlórákat ők is a családjuktól vették 

el. Közben ki voltak téve a fertőzésveszélynek, amit a kormány 

csak ünnepélyes bejelentésekkel és a kormánytagok pózolásá-

val kezelt, nem a védőfelszerelések hézagmentes, szisztemati-

kus kiosztásával.

Mindez afféle illusztráció a jelenlegi helyzethez is, és úgy 

általában, a segítő szakmák hazai meg nem becsüléséhez is.

A márciusban mégoly kétségbeesett, ide-oda kapkodó és 

egyébként mindmáig hasraütésszerű intézkedésekkel operáló 

kormány mostanra szinte hallhatóan fellélegzett: maga sem 

tudja, hogyan történt, de megúszta az összeomlást. Így aztán 

most a kormány emelvényre áll, ünnepli és ünnepelteti magát. 

Tűzijáték is lesz. Ellenben szűkkeblűen méri azok jutalmazását, 

akiknek mindez köszönhető. Még ki is mazsoláznak közülük 

egyes csoportokat egy-egy ágazaton belül, vagy akár komplett 

foglalkozásokat. Ha van ebben bármi logika, akkor feltehetően 

az, hogy azokat hagyják lemaradni, akiknek az érdekérvényesí-

tő képessége eleve a leggyengébb.

Itt jutunk el, azt hiszem, egy általános következtetésig. A 

szociális ágazat dolgozói azért vannak a pénzosztási sor végén, 

és azért nem elég erős a szavuk, ha a saját érdekeik kijárásáról 

van szó, mert azokkal és azokért dolgoznak, akik a legszegé-

nyebb, a legsérülékenyebb, a segítségre leginkább rászoruló 

tagjai a társadalomnak.

A szociális munkások és a szociális ágazat más dolgozó-

inak hátrasorolása tehát arról szól, mire tartja a kormány az 

időseket és a fogyatékossággal élőket, a szegényeket és a haj-

léktalanokat. Hogy mennyit ér meg az ő jóllétük – több millió 

emberről beszélünk – és a róluk gondoskodó jóléti rendszer 

működtetése.

Annyit láthatóan nem, mint, mondjuk, a titkosított Buda-

pest–Belgrád vasútvonal akár csak egyszeri pótlólagos költ-

ségkiegészítése. Vagy éppen annyit, mint a történetesen vesz-

teséges állami propagandaóriás évenkénti kistafírozása.

Lakner Zoltán

 VéleményMár fogadják a betegeket  
a Gáspár Zoltán utcai új orvosi rendelőkben

Folytatás az 1. oldalról

– Szeretnénk az alapellá-

tásban dolgozó kiváló szak-

embereknek, orvosoknak, 

védőnőknek, fogorvosok-

nak Szegedhez méltó, euró-

pai színvonalú munkakörül-

ményeket biztosítani – tette 

hozzá Botka László.

Az új rendelőépület négy 

felnőtt- és két gyermekházi-

orvos, négy fogorvos, vala-

mint hat védőnő munkájá-

hoz és ezzel együtt a körzet 

lakóinak egészségügyi el-

látásához teremt korszerű 

körülményeket. A szakem-

berek már valamennyien itt 

rendelnek. A háziorvosok és 

a fogorvosok a József Attila 

sugárúti, elavult rendelőből 

költöztek át, míg két gyer-

mekháziorvos és négy vé-

dőnő a Csongrádi sugárúton 

lévő épületből érkezett, va-

lamint az Ortutay utcából 

további két védőnő kezdte 

meg tevékenységét az új in-

tézményben.

A rendelők mindegyike 

akadálymentesen megköze-

líthető. Az épületeken belül 

is lehet akadálymentesen 

közlekedni, és minden egy-

séghez akadálymentes vi-

zesblokk is tartozik. A vakok-

nak és a gyengén látóknak 

tájékoztatótáblákat helyez-

tek ki Braille-írásos feliratok-

kal, a hallássérülteknek pe-

dig indukciós hurokerősítő 

készüléket telepítettek.

Az épületeken energeti-

kai korszerűsítést is végez-

tek: a homlokzatok, a tetők 

és a padlók hőszigetelést 

kaptak, kicserélték a nyílás-

zárókat, a fűtési és a világí-

tási rendszert átalakították. 

Az épületek környezete is 

megújult. Járdákat építet-

tek, kerékpártárolókat, a 

védőnői szolgálathoz baba-

kocsi-tárolót hoztak létre. 

Egy mentőbeállót és 37 gép-

kocsiparkolót, köztük 4 aka-

dálymenteset alakítottak ki. 

Az udvaron 24 fát ültettek, 

és körülbelül 560 négyzet-

méternyi területen füvesítet-

tek.

A projektben orvosi esz-

közöket és bútorokat is be-

szereztek.

A védőnők a méhnyak-

rákszűréshez kaptak eszkö-

zöket, az orvosok telemedici-

na jellegű adattovábbításra 

is alkalmas, új orvostechno-

lógiai berendezésekhez ju-

tottak összesen bruttó 5,48 

millió forint értékben. A vá-

rótermekbe új padokat, fo-

gasokat, pólyázóasztalokat, 

a kiszolgálóegységekbe rak-

tári polcokat és öltözőszek-

rényeket szereztek be bruttó 

3,67 millió forintért.

A rendelők egy részében 

már dolgoznak az orvosok, 

de vannak olyanok, ame-

lyekbe a hétvégén költöznek 

be. Seress Andrea fogszak-

orvos már rendel az új he-

lyen. Egyik pénteken szerel-

ték le berendezéseit a József 

Attila sugárúti rendelőben, 

hétvégén szállították át és 

üzemelték be, így már hétfő-

től tudta fogadni pácienseit. 

Elmondta, a betegeknek na-

gyon tetszik a létesítmény, 

de még szokniuk kell az 

épület megközelítését. Azt 

hangsúlyozta, igazi európai 

körülmények között tudják 

fogadni a betegeket az új 

rendelőben.

Kovács Éva gyermek-

gyógyász és kollégája két 

körzetben összesen 1800 

gyermeket lát el. A József 

Attila sugárúti rendelőben 

15 évig dolgozott, és az az 

épület már nem igazán volt 

alkalmas funkciója betöl-

tésére. Ahogy fogalmazott, 

az új rendelőben méltó 

körülmények között tudják 

fogadni a betegeket. A dok-

tornő elmondta, egy nap 

alatt költöztek át az új hely-

re, de hetekkel előtte már 

készülődtek, csomagoltak, 

hogy minden zökkenőmen-

tesen menjen. A betegeket 

a Facebookon és szóban 

is már hónapokkal a költö-

zés előtt tájékoztatták, így 

számukra sem jelent prob-

lémát, hogy új helyre kell 

menniük.

A körzet képviselője, Tóth 

Károly elmondta, a József 

Attila sugárúton található 

korábbi orvosi rendelő már 

nagyon rossz állapotban 

volt, és felújítása sokkal töb-

be került volna. Ezért döntött 

úgy az önkormányzat, hogy a 

kiürült, régi óvoda épületét 

alakítja át, és ott hoz létre or-

vosi rendelőket. A képviselő 

kiemelte, a körzetben több 

fejlesztés is megvalósult az 

elmúlt évek során. Volt pa-

nelfelújítási program, kor-

szerűsödött a tömegközleke-

dés, elkezdődött az oktatási 

intézmények korszerűsítése, 

és most egy egészségügyi 

fejlesztés fejeződött be.

Kovács Éva gyermekorvos új, korszerű rendelőjében a másfél éves Vigh Natasát vizsgálja. Fotók: Iványi Aurél

Seress Andrea fogorvos a József Attila sugárúti régi ren-

delőből költözött a 21. századi körülmények közé. Azt 

mondta, régi helye inoman szólva „old school” volt már

A szociális ágazat dol-
gozóinak hátrasoro-
lása arról szól, mire 
tartja a kormány az 
időseket, a fogyaté-
kossággal élőket, a 
szegényeket és a haj-
léktalanokat.
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Nyári hétvégeken a kerékpárosoké  
és gyalogosoké lehet a rakpart

Ötleteket várnak, milyenek  
legyenek a szegedi zöldmegállók

a megállót, hűti a környeze-

tet, megköti a port és eszté-

tikai élményt nyújt. A zöldpo-

litika célja a város élhetőbbé 

tétele.

Ötletpályázatot hirdettek, 

amelyben arra kíváncsiak: 

mivel és hogyan tennének 

zölddé egy-egy megállót a 

szegediek. Rajzzal, grafiká-

val és leírással vagy ezek 

kombinációjával egyaránt 

elküldhetik ötleteiket és ja-

vaslataikat az SZKT-nak. A 

feltétel csupán annyi, hogy 

amennyiben valaki rajzzal, 

grafikával és leírással nyújt-

ja be ötletét, akkor annak 

terjedelme ne haladja meg 

a három A/4 oldalméretet. 

Csak leírás esetében ez két 

oldal legyen, míg a csak raj-

zok és grafikák esetében azt 

kérik, hogy azok férjenek el 

egy A/4-es oldalon.

A pályázatokat július 10-

én 10 óráig várják az szkt.

hu honlapon az SZKT ügyfél-

szolgálatán, a Deák Ferenc 

utca 31. szám alatt.

Zöldítsük a szegedi busz- 

és villamosmegállókat! Ez-

zel a felhívással fordul az 

önkormányzat és a helyi 

közlekedési cég a szege-

diekhez. Ötleteiket július  

10-ig várják, jutalom elle-

nében.

– Élhetőbbé kell tenni Sze-

gedet – mondta Mihálik Ed-

vin, a közgyűlés Zöld város 

programért felelős tanács-

noka. Kitért rá, hogy a Sze-

gedi Közlekedési Társaság 

(SZKT) eddig is sokat tett 

ezért, egyebek mellett azzal, 

hogy bankkártyával váltha-

tóak a tömegközlekedési je-

gyek és bérletek a járatokon 

és az automatáknál.  Az uta-

zási élmény a megállóban 

kezdődik, ezért is fontos, 

hogy ezeket zölddé tegyük. 

A növény- és faültetés négy 

célt is szolgál. Beárnyékolja 

Majó-Petri Zoltán SZKT-igazgató, Mihálik Edvin, a Zöld 

város kialakítása programért felelős tanácsnok és Nagy 

Sándor fejlesztési alpolgármester lilaakácot ültetett az 

Aradi vértanúk terén. Fotó: Iványi Aurél

Döntött a parlament  
a veszélyhelyzet végéről

A
z Országgyűlés június 16-i döntésé-

nek értelmében a kormánynak meg 

kellett szüntetnie a rendeleti kor-

mányzást június 17-én éjféltől. A parlament 

átmeneti szabályokról és egészségügyi ké-

szenlétről is szavazott. Ennek értelmében a 

kormány egyes törvények alkalmazását to-

vábbra is elfüggesztheti az egészségügyi vál-

sághelyzet során, és egyéb rendkívüli intéz-

kedéseket is hozhat. Ezzel lényegében Or-

bán Viktor ismét rendkívüli felhatalmazást 

kapott. Az intézkedéseknek megfelelően fel-

oldják az egészségügyi és rendvédelmi dol-

gozók utazási korlátozását. Újranyithatnak a 

mozik és színházak.  A kormány lapzártánkig 

még nem döntött sem az idősek bevásárlási 

idősávjának módosításáról, sem az augusz-

tus 20–i rendezvények megtartásáról.

Folytatás az 1. oldalról

E
zt a korábbi célt, a 

Szeged főutcája ter-

vet most össze lehetne 

kötni a zöldebb Szeged terv-

vel, mely egy élhetőbb, sza-

badabb és egészségesebb 

városi környezet kialakításá-

ra törekszik. Az elképzelés 

szerint a belvárosi tereken 

ezután csak az olyan kiemelt 

városi rendezvényeket tarta-

nák, mint például a Szeged 

Napja ünnepségsorozathoz 

kapcsolódó borfesztivál, il-

letve a karácsonyi vásár. Az 

egyéb rendezvények kiköl-

töznének a Tisza partjára, 

ahol van elég tér, ugyanak-

kor megkímélnék a belvá-

rost a nagy tömeggel járó 

forgalomtól, szemeteléstől 

és zajtól. Ezeken a rendezvé-

nyeken ugyanakkor betilta-

nák az egyszer használatos 

műanyageszközök használa-

tát, hogy ezzel is kíméljék a 

Tisza környezetét. 

A javaslatok négy pont-

ban:

* Július 1-jétől augusztus 

31-ig minden hétvégén le-

zárják az autósforgalom elől 

a Huszár Mátyás rakpartot.

* A fesztiválok, rendez-

vények a Széchenyi térről a 

rakpartra költöznek, kivéve 

a hagyományos Szeged Nap-

ja ünnepségsorozatot és ka-

rácsonyi vásárt.

* Csak újrahasznosítha-

tó poharakat, evőeszközöket 

lehet majd használni a ren-

dezvényeken.

* Megszüntetik a kész-

pénzhasználatot, bevezetik 

az elektronikus fizetést a 

szegedi rendezvényeken.

Lezárnák hétvégére a rakpartot. Az országban elsőként hulladék- és készpénzmentessé 

tennék a rendezvényeket. Fotó: Iványi Aurél
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Máté Bence természetfo-

tós közel száz fényképét 

is láthatják hamarosan az 

érdeklődők a szegedi Móra 

Ferenc Múzeumban. A meg-

újuló természettudományi 

állandó kiállításon emellett 

interaktív játékok is várják 

majd a látogatókat.

A 
szegedi Móra Ferenc 

Múzeum természet-

tudományi állandó ki-

állítása is megújul a jelenleg 

zajló felújítás során. Az új tár-

lat különlegességét az adja, 

hogy Máté Bence, a Szege-

den született természetfotós 

képei is megjelennek majd 

a kiállításon. Összesen kö-

zel száz fényképet láthatunk 

majd különböző emlősökről, 

madarakról. Felbukkan pél-

dául a dámvad, a jégmadár, 

a réti sas vagy a vidra is.

Az új természettudomá-

nyi állandó kiállítás központi 

témája a Tisza és a Nagyal-

föld élővilága lesz érdekes, 

izgalmas formában. A tárla-

ton különböző élőhelyeket 

és állatfajokat, növényeket 

fognak bemutatni, de virtu-

álisan át lehet majd gázolni 

egy víz-

folyáson, 

va lamint 

ta lá lkoz -

hatunk a 

legendás 

tiszavirág-

gal is. A 

k i á l l í t á s 

területe is 

nőni fog: 

egy mú-

z e u m p e -

dagóg ia i 

foglalkoz-

tatótermet is kialakítanak, 

ahol egy égig érő fa ágaiban 

várják majd különböző játé-

kok a látogatókat.
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Máté Bence természetfotói  
a Móra-múzeum új kiállításán

A Dugonics téren hirdette meg 
új évadát a szegedi színház

A világszerte legtöbbet játszott musi-

calt, a Chicagót is bemutatja következő 

évadában a szegedi színház. Jön Pres-

seréktől A padlás, Alföldi Róbert pedig 

az 1984 fő gonosza után ismét rendez-

ni jön el hozzánk.

A 
Szegedi Nemzeti Színház mű-

vészei a Dugonics téren ze-

nés műsorral jelentették be a 

2020/2021-es évad műsorát. Barnák 

László főigazgató az előző, járványve-

szély miatt csonka évadról elmondta, 

közel hétszáz bérlettel többet adtak el 

az előadásokra, amelyeket 7900-zal 

többen, összesen 91 458-an láttak. Az 

előadások látogatottsága tovább nőtt, 

átlagosan 85 százalékos házak előtt 

játszhattak a művészek.

– A szegediek szeretik a kultúrát, 

nyitottak és hajlandóak áldozni is érte 

– mondta a főigazgató, mielőtt ismer-

tette volna a következő évad műsorter-

vét. Összesen 13 premiert terveznek a 

két játszóhelyen, ebből három az előző 

évadból jön át, mert a pandémiás hely-

zet miatt nem tarthatták meg. Így az új 

évadban 5 színművet, 3 operát, 2 mu-

sicalt, 2 balettet és egy zenés krimibal-

ladát láthatnak majd a nézők.

Az új évad mindkét játszóhelyen 

az elmaradt bemutatókkal indul. Nem 

sikerült bemutatni tavasszal Orwell 

disztópiaszínművét, az 1984-et. A 

Nagyszínházban ugyancsak elmaradt 

az eredetileg Szabó István rendezé-

sében meghirdetett Wagner-opera, a 

Tannhäuser bemutatója. Az Oscar-díjas 

rendező már jóval a premier előtt le-

mondta a munkát, így ősszel az opera 

koncertszerű előadását mutatják be.

A Kisszínházban még a főpróbáját 

is megtartották Pintér Béla és Darvas 

Benedek zenés krimiballadájának, a Pa-

rasztoperának; ősszel ezt is bemutatják.

A prózai premierek közül a Nagyszín-

ház ad majd otthont Székely Csaba Má-

ria országa című színművének, amely-

nek rendezésére Alföldi Róbertet kérték 

fel. A Kisszínház három prózai premierje 

között szerepel Csehov egyik legismer-

tebb műve, a Sirály, amelyet Barnák 

László állít színpadra. A „k2-es fiúk”, 

Benkó Bence és Fábián Péter Lúdas 

Matyi-újragondolásuk után a következő 

évadban egy Peter Shaffer-darabbal, a 

Black comedy című vígjátékkal térnek 

vissza Szegedre.

Szikszai Rémusz Martin McDonagh 

kortárs angol drámaíró feketekomédi-

áját, a Nagyon, nagyon, nagyon sötét 

anyag magyarországi ősbemutatóját ren-

dezi majd a Kisszínház deszkáira.

Juronics Tamás Mozart operáját, a 

Szöktetés a szerájból-t állítja színpadra, 

Toronykőy Attila pedig felújítja Kovalik 

Balázs egy 1995-ös, nagy sikerű opera-

rendezését, a Turandotot.

Két nagyszabású musical is színesíti 

a Nagyszínház kínálatát a jövő évadban. 

Méhes László Jászai Mari-díjas színész, 

a Komáromi Jókai Színház főrendezője 

Presser Gábor, Sztevanovity Dusán és 

Horváth Péter félig mese-, félig musical-

darabját, A padlást állítja színpadra, Hor-

gas Ádám főrendező pedig a világszerte 

legtöbbet játszott musicalt, a Chicagót 

rendezi meg a helyi deszkákon.

Az önkormányzati napközis 
táborok megteltek

R
övid idő alatt megteltek az önkormányzati napközis 

táborok első turnusai. A szülők szabadsága elfogyott. 

Sokaknak nehézséget okoz, hogy drága, izetős tábort 

válasszanak gyermeküknek. A város által szervezett táborok-

ban ezen a nyáron is több mint ezer diákot tudnak fogadni. 

A programokat szervező Szent-Györgyi Albert Agórában az 

elmúlt időszakban meg sem tudták saccolni, mekkora lesz 

az igény erre az olcsó, de tartalmas elfoglaltságra. De amint 

megjelent a kormányrendelet, amely szerint megtarthatók a 

nyári napközis táborok, elindult a jelentkezés. A szervezők 

azt kérik, hogy akiket regisztráltak az önkormányzati tábor-

ba, mielőbb véglegesítsék jelentkezésüket, így a fennmara-

dó helyeket is be tudják tölteni.

– Az önkormányzati napközis tábor hat hétig tart Szege-

den, június 29-től augusztus 7-ig. Az első három hét teljesen 

betelt, július 20. utánra vannak még szabad helyek, ezekre 

június végén lehet jelentkezni – mondta Orbán Hédi, az Agó-

ra igazgatója.

A nézők legnagyobb meglepetésére a szegedi színház művészei a Dugonics téren hirdették meg az új szezon műsorát 

zenével, énekkel. Fotó: Szabó Luca
Megtartotta trónját 
a tavalyi könyvkirály

Újra közlekednek közvet-

len vonatok Szegedről a 

déli parton Keszthelyig, és 

ez már a második év, hogy 

mindennap közlekednek. 

Most is van újítás.

I
dén június 20-tól augusz-

tus 30-ig közlekednek nyá-

ri menetrend szerint a vo-

natok. Ez a szegedieknek 

nagyon fontos menetrendi 

bővülést hoz: újra minden-

nap átszállás nélkül, vonat-

tal elérhető a Balaton.

A déli parton közlekedő 

Aranyhíd Expressz második 

éve kínál napi összekötte-

tést a nagy tóval. Nem kell 

korán kelni: 7 óra 57 perc-

kor indul idén Szegedről az 

Aranyhíd, 5 óra 48 perc alatt 

jut el Keszthelyre. Vissza 

16 óra 30 perckor indul az 

Aranyhíd, 22 óra 5 perckor 

fut be a szegedi állomásra.

Idén a vonatban lég-

kondicionált InterCity-kocsi 

is igénybe vehető pót- és  

helyjegy váltásával. Viszont 

a biciklik szállítása korlá-

tozott a vonaton, ráadásul 

kötelező kerékpárhelyjegyet 

váltani.

Átszállás nélkül  
a Balatonra

A 
könyves birodalom 

tagjává 23 gyerek vált 

idén a Somogyi-könyv-

tár olvasásnépszerűsítő játé-

kában. A játékosok a könyv-

királylistáról az idén 77 571 

oldalt olvastak el. Az ünne-

pélyes ceremónián az Agó-

ra udvarán Sikaláné Sánta 

Ildikó könyvtárigazgató örö-

kös könyvkirálynak avatta 

fel a háromszoros győztest, 

Sebők Liliána Hajnalkát. A 

most megkoronázott könyv-

király a tavalyi év után meg-

őrizte trónját, hiszen most is 

Manqarious Sarah, a Juhász 

Gyula Gyakorló Általános Is-

kola tanulója olvasta el a leg-

több könyvet. Ő idén 6. osz-

tályba járt. Felsős fő könyv-

herceg lett Fóris Hanna 5. 

osztályos, alsós pedig Ká-

poszta Karola Anna és Aba-

zid Ádám (mindketten 2. osz-

tályosok).

A könyvkirálynő a trónon az Agóra udvarában: Manqa-

rious Sarah. Fotó: Szabó Luca
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Nincs igazság, nincs béke
Interjú a Minneapolisban élő egykori szegedi egyetemi oktatóval, Kaiser Sárával

A szegedi egyetemen végzett és 

tanított, de már évtizedek óta 

Minneapolisban él Kaiser Sára. 

A kultúrantropológus pár utcányi-

ra lakik attól a helytől, ahol egy 

rendőr intézkedés közben meg-

ölte George Floydot. Az afroame-

rikai féri halála után rég nem 

látott tiltakozási hullám indult el 

az USA-ban és szerte a világban. 

A rendőrök ellen vádat emeltek 

gyilkosság miatt.

– Hogyan, mikor került Szegedről 

Minneapolisba?

– Szegeden végeztem angol–

amerikanisztika szakon. Egyetemi 

tanulmányaim alatt, a kilencvenes 

években többször jártam ösztön-

díjasként az Egyesült Államokban, 

Minneapolisban a minnesotai 

egyetemen és Washingtonban a 

Smithsonian Intézetben tanultam 

és kutattam. Miután hazatértem, 

a szegedi egyetemen tanítottam 

adjunktusként indián történelmet 

és irodalmat. 1998-ban felvettek 

a minnesotai egyetem kulturális 

antropológia doktori programjára, 

amelynek elvégzése után a min-

nesotai és más amerikai egyete-

meken tanítottam. Jelenleg egy 

nonprofit szervezetnél dolgozom 

Minneapolisban.

– Milyen város Minneapolis?

– Huszonkét éve élek Minnea-

polisban, ahol közel félmillióan 

laknak. Számos gyönyörű tó, park 

és múzeum található a városban. 

Prince is itt élt és zenélt. Híres 

dala, a Purple Rain is Minnesotá-

hoz kötődik, de itt alakultak meg 

olyan ismert zenekarok is, mint a 

The Soviettes, a Replacement és a 

Babes In Toyland. Minneapolisban 

van a híres-hírhedt Mall of America, 

amely az Egyesült Államok legna-

gyobb bevásárlóközpontja ötszáz 

bolttal, tucatnyi szórakozóhellyel, 

mozival és vidámparkkal. Évente 

40 millió turista fordul meg a vá-

rosban. Minneapolis progresszív 

városnak tartja magát, de ez csak 

a látszat. Az álarc mögött évszáza-

dos rasszizmus és diszkrimináció 

rejlik. A szegregáció például két 

részre hasítja a várost: Észak-Min-

neapolisban szinte csak feketék, 

Dél-Minneapolisban pedig szinte 

csak fehérek élnek. Utóbbinak van 

egy köztes, elszegényedett része, 

Southside, ahol feketék, fehérek, 

amerikai indiánok, mexikóiak, szo-

máliaiak és egyéb kisebbséghez 

tartozó közösségek élnek együtt. 

Ezen a környéken járt középiskolá-

ba Prince is. Itt gyilkolta meg Derek 

Chauvin a Cup Foods (ami egy kis 

bolt a 38. utca és a Chicago Ave-

nue sarkán) előtt George Floydot. 

Mi is a Southside-on lakunk már 

húsz éve.

– Hogyan szerzett tudomást 

George Floyd haláláról?

– Május 25-én, hétfőn este 

Bobby Hull barátom, aki egy ut-

cányira lakik a gyilkosság helyszí-

nétől, felhívott, majd átküldött egy 

videót, amelyen az látszott, hogy 

egy rendőr zsebre tett kézzel per-

cekig térdel George Floyd nyakán. 

Borzasztó volt a látvány, görcsbe 

ugrott a gyomrom. A videón hall-

ható volt, ahogy George Floyd az 

életéért könyörögve ismételgeti, 

„I can’t breathe, please!” (Kérem, 

nem kapok levegőt!) Az volt Floyd 

utolsó szava, hogy „mama”. Chau-

vin szó szerint kipréselte Floydból 

az utolsó leheletet is. Sajnos a 

minneapolisi rendőrség hírhedt a 

brutalitásáról.

– Ez a videó aztán futótűzként 

terjedt az interneten. Mikor kez-

dődtek és meddig tarthatnak a 

tüntetések? Mi a tiltakozások 

végső célja?

– Minneapolisban már kedden 

több százan tüntettünk a gyilkos-

ság helyszínén, ahol azóta is so-

kan, több ezren jövünk össze es-

ténként, és Floydra, illetve azokra 

emlékezünk, akik a rendőri bru-

talitásnak estek áldozatul. Pozitív 

energia uralja a helyet. Vannak, 

akik virágot hoznak, gyertyát gyúj-

tanak, imádkoznak, elhangoznak 

beszédek, táncolnak a fiatalok, 

de ételt is osztanak és könyvet 

is árulnak a helyszínen. Békésen 

emlékeznek az emberek, s ami 

nagyon fontos: beszélgetnek egy-

mással arról, mit és hogyan kel-

lene megváltoztatni. Ez már nagy 

eredmény. Történelmi heteket 

élünk. A pozitív energiák mellett 

a másik oldalról meg kell említeni 

azt is, hogy rendszeresen UH–60 

Black Hawk harci helikopterek és 

drónok köröznek felettünk, itt van 

a nemzeti gárda is. Érezzük, meg 

akarnak félemlíteni bennünket. A 

Black Lives Matter (a fekete életek 

számítanak) mozgalommal és más 

csoportokkal együtt már nemcsak 

azt kérjük, követeljük, hogy Chau-

vint és a többi rendőrt ítéljék el 

gyilkosság vádjával, hanem azt is, 

hogy a polgármester oszlassa fel 

a minneapolisi rendőrséget. Jacob 

Frey polgármester a teljes meg-

szüntetést nem, a rendőrség átala-

kítását viszont támogatja. A városi 

tanács ugyanakkor 9 : 4 arányban 

megszavazta a rendőrség lépésről 

lépésre történő feloszlatását. Ez 

hatalmas eredmény! Büszke va-

gyok Minneapolisra, hogy összefo-

gott, és nagyon sokan támogatják, 

hogy megszűnjön a rasszizmus, a 

rendőri brutalitás. Úgy látom, ha 

most nem lesznek jelentős változá-

sok, talán sohasem.

Szabó C. Szilárd

Elítéli  

a rombolást

– Mélyen elítélem a rom-

bolást, a gyújtogatást, a 

fosztogatást – hangsúlyoz-

ta Kaiser Sára. Elmesélte, 

látott fehér férfiakat, akik 

bottal törték be az üzletek 

kirakatait. Valószínűleg pro-

vokátorok voltak. A tüntetők 

próbálták megállítani őket, 

sikertelenül. Szerinte so-

kan szeretnék összemosni 

a békés tüntetőket a fosz-

togatókkal, gyújtogatókkal, 

és egyenlőségjelet tenni 

közéjük ott, Amerikában, 

illetve, ahogy látja, Ma-

gyarországon is. – Az egyik 

alkalommal békésen vonul-

tunk jelszavakat skandálva 

(no justice, no peace, azaz 

nincs igazság, nincs béke) 

és egyenlőséget követelve, 

amikor minden felszólítás 

nélkül könnygázgránátokat 

dobtak ránk a rendőrök. 

Pánikszerűen menekültünk 

több százan, lélegezni is 

alig tudtam, és attól féltem, 

sosem fogom újra látni a lá-

nyomat – mondta a Minnea-

polisban élő Kaiser Sára.

„Daddy changed the world” (apu megváltoztatta a világot) – mondta 

George Floyd hatéves lánya, Gianna Floyd

Kaiser Sára 

Emlékhely Minneapolisban, a sarki kis bolt előtt, ahol rendőri intézkedés közben megölték George Floy-

dot. A rendőrök ellen vádat emeltek gyilkosság miatt. Fotók: Kaiser Sára

Rendőrök és tüntetők Minneapolisban
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Strandok és úszóházak a Tiszán
Amikor már kivillant a térd, és a fürdőruha nyakkivágása is merészebbé vált, de a fériaknál még kötelező viselet volt a trikó

A 
Tisza régóta biztosít ki-

kapcsolódást a szege-

dieknek. Az úszóházak 

már az 1850-es évektől a für-

dőzés, a csónakázás, a társa-

dalmi élet helyszínei voltak.

– Édesanyám apukája, 

Bárkányi Zoltán 1922-ben 

lett Szeged város árvaszé-

ki elnöke. Szabadidejében 

gyakran lesétált a városhá-

zi irodájából a Tiszához, és 

pihent a Belvárosi hídhoz 

közeli Regatta-úszóházon. 

Sokat mesélt nekünk, uno-

káknak az ottani vízi életről. 

Az úszóházon körben álltak 

a kabinok, és középen volt az 

úszókosár, amelyben megha-

tározott rend szerint lehetett 

úszkálni. Csengetés jelezte, 

mikor van a váltás, mikor me-

hetnek a nők, és mikor a férfi-

ak fürdeni. A nagyapám egy-

szer – talán nem véletlenül 

– akkor ugrott a vízbe, amikor 

a nők fürdési ideje volt. Állító-

lag szigorú megrovást kapott, 

pedig elmondása szerint „a 

Az újszegedi partfürdő 1960-ban. A szegediek ide jártak strandolni hatvan évvel ezelőtt. A háttérben a Felső Tisza-part a Pick szalámigyárral. Fotó: Fortepan

A partfürdő az 1970-es években. Forrás: Szegedi emlékkereső

Kiválóan szemlélteti a nők és a leányok fürdőruháját ez az 1928-ban készült fénykép. 

Már látható a térd, és a fürdőruha nyakkivágása is merészebb. Olvasónk, Berecz Árpádné 

Győry Margit édesanyja a fotón a 14 éves szőke lány, aki a kép felső sorában jobbról a har-

madik. A mai fürdőruhákhoz nyolcadannyi anyag kell, mint az 1928-as fürdőöltözékekhez… 

Forrás: családi fotó

„A folyó folyik, a ház áll, a házat mégis úszóháznak hívják. A szegedi nép igen sok nevet 

adott a deszkából vízre épült hajótesteknek: deszka, csónakház, csónakkikötő, fürdőház, 

fürdő, egyleti ház, klubház, regattaház” – írja Bátyai Gitta az Úszóházak a Tiszán könyvé-

ben. A Szőke Tisza hajószálló úszóháza 1958-ban, háttérben a Belvárosi híd. Fotó: Forte-

pan/Magyar Pál

hölgyek lábát térdig takarta a 

fürdőszoknya, csak a karjuk 

és a nyakuk volt szabadon” 

– mesélte Berecz Árpádné 

Győry Margit, aki egy fotót is 

megosztott lapunkkal.

– Az újszegedi partfürdő 

1912-ben nyílt meg. Ez volt 

Szeged első folyóvízi strand-

ja. Édesapám és testvérei 

közül a bátyja, Béla és az 

öccse, Zoltán rengeteget 

úsztak és eveztek a Tiszán. 

Béla később saját készítésű 

hajójával egy többhetes utat 

is megtett, amiről még az 

újságok is beszámoltak. A 

partfürdőn még az 1930-as 

években is kötelező volt az 

atlétatrikó viselete a férfiak-

nak. Ez zavarta édesapámat 

úszás közben, ezért felment 

a Bertalan-emlékműig, és a 

fejére tekert trikóval úszott 

le a Tiszán. Amikor leért a 

strandhoz, magára húzta a 

kötelező öltözéket – mesélte 

olvasónk.

Sz. C. Sz.

1911-ben még elfedték a lábukat a nők a Partfürdőn. Fotó: Fortepan
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Csizmazia György, az örök tanító emlékére

H
úsz éve hunyt el Csiz-

mazia György bioló-

gus, a „szerelmetös 

Tiszáért” dolgozó múzeum-

pedagógus, az örök tanító, 

aki fáradhatatlanul sugároz-

ta emberségét, természet- 

és életszeretetét.

Csizmazia György így írt 

a virágzó Tiszáról egy he-

lyütt: „Sárgás-vörös korong 

a nap. A túlparti füzest lila 

takaró vonja be. Muzsikál a 

szúnyogfelhő, tücskök do-

násznak a virágos tisztáson. 

Ott rajzanak a furcsa, sár-

ga-fekete-fényes kérészek. 

Ezernyi tiszavirág nászrepü-

lése kavarog. Kérészéletük 

mindössze pár óráig tart. A 

megtermékenyülés után hul-

lámsírba hull tetemük, so-

dorja a folyó, s nyeli el a víz. 

A rajzásnak is vége pár nap 

alatt, jövő évig nyomuk sem 

látható. A kérészek ugyan el-

pusztulnak, de vízbe hullott 

petéikből évek során újabb 

nemzedékek fejlődnek. 

Rajzásuk június 15. és július 

15. közé esik. A »fő rajzás« a 

leglátványosabb, az elő- és 

utórajzáskor csak néhány tu-

catnyi rovar repül. Európában 

biztosan megmenthető popu-

lációjuk szinte csak Magyar-

országon – a Tiszában – él. 

Sajnos a vízlépcsők hatása, 

az agyagos partok eltűnése, 

a műanyagos partvédelem, 

a szennyezések jelentős né-

pesedéspusztulást okoztak. 

A tiszavirág-kérész elnevezés 

is már halványul a köztudat-

ban. Rövid élet, kicsiny ideig 

tartó esemény, érzés jelzé-

sére alkalmazzák. »Az Isten 

is csak addig éltessen, míg a 

kérész él a vizén!« – szidja a 

Tisza-parti halász a társát. Ők 

tudják, hogy a rajzó kérésznél 

rövidebb életű állat nincs.”

(Csizmazia György 57 

évesen hunyt el.)

izenkét kérész – adott szá-

mot néhány napja egy isme-

rősöm a legnagyobb közös-

ségi oldalon. Ennyit számolt meg 

Algyő környékén a Tiszán csónaká-

zás közben. Tehát vannak már repü-

lések, megjelentek az idei virágzás 

előhírnökei, de nagyobb rajzásról 

Szegeden és környékén – lapzártán-

kig – nem hallottunk. A szakértők 

állítása szerint időjárásfüggő, mi-

kor robban be. Hideg, esős időben 

nincs tiszavirágzás. Emiatt akár na-

pokat is tolódhat. Sőt, olyan is elő-

fordult már, hogy nem volt olyan lát-

ványos a tiszavirágzás.

Reszket mindenük,  

fáradtak, de tudják,  

most érdemes enni

Ha viszont tömeges a rajzás, ak-

kor – ahogy arról Bakos András 

kollégám írt gyönyörűen öt éve a 

Tiszatájban – „sötét felhő a tisza-

virágzás, hangja, mint a szél fújta 

fűzfaleveleké, elnyomja a csónak-

motor zúgását. Le is kell állítani, 

mert ott, benne csak evezni sza-

bad, a kérész így is ráakadhat haj-

ra, ruhára, de nem érinthető. Vé-

dett. Nézni szabad, ahogy iadzik 

és pusztul, nemzeti vagyon. (…) A 

harcsák háta szinte megszárad a 

levegőn, már nem is merülnek le, 

nyitott szájjal úsznak előre a felszí-

nen, falják a hulló virágot. A gar-

dák, jászok fölugranak, azt kapják 

el, amelyik még repül. Kishalak és 

nagyok is. Bár megfoghatatlanok, 

mégis jó látni őket gyönge pillana-

taikban. Föntről óriás tengeri sirá-

lyok ereszkednek bele a felhőbe, a 

parti fákról rigók, jégmadarak, ci-

negék, fecskék rúgják el magukat 

egy-egy körre, sohasem eredmény-

telenül. Reszket a szárnyuk, a vé-

konyabb gally is a lábukkal együtt, 

annyira fáradtak, de most érdemes 

enni.

Csak a kérész nem eszik. Le-

vegővel szívja tele minden üregét, 

hogy könnyebb legyen, így is rosz-

szul, csapongva repül. Amelyik 

megmarad, elindul folyással szem-

ben a békés halál felé.”

A mesterséges fények miatt 

kimaradhat egy generáció

„Kompenzációs mozgás” – így hív-

ják tudományosan Szalma Elemér 

biológus elmondása szerint azt, 

amikor a nőstények a párzás után 

a folyó felett repülnek a végkime-

rülésig. A „kompenzációs” repülés 

azt a célt szolgálja, hogy a vízbe ke-

rülő megtermékenyült peték azon 

a helyen érjék el a meder fenekét, 

ahol korábban az éppen rajzó ké-

részgeneráció is sikeresen kifejlőd-

hetett. A folyó felett 5–10 méteres 

magasságban repülnek a folyási-

ránnyal szemben, majd néhány ki-

lométer után leereszkednek, és a 

víz felszínére rakják a megtermé-

kenyített petéiket, majd ők is el-

pusztulnak, akár a hímek, amelyek 

már röviddel a párzás után elpusz-

tulnak.

A biológus elmondása sze-

rint a múlt héten már tömegével 

rajzottak a kérészek Makónál 

a Maroson. Erről felvételeket is 

publikáltak a legnagyobb közös-

ségi oldalon. Ezek egyikén látha-

tó messziről, hogy valaki belehajt 

kishajóval a rajzásba. Ez százöt-

venezer forintig terjedő pénzbír-

sággal sújtható.

Szalma Elemér arról is beszélt, 

hogy a hidak fényszennyezése is 

problémát okozhat. A dunavirág 

kapcsán hallott ilyenről – amely 

szintén kérész, csak kisebb, mint 

a tiszavirág –, amelynek nőstényeit 

magához vonzották egy híd mes-

terséges fényei. A rovarok a járdá-

ra rakták a petéjüket, mert azt hit-

ték, hogy az a víz. Így marad(hat) ki 

egy egész generáció.

Népzenészek húzzák  

a nagy mólón a fő virágzás 

ideje alatt

Szegedtől nem messze, a Vajda-

ságban különböző programokat 

rendeznek a tiszavirágzáskor. Ma-

gyarkanizsán a tiszai strand nagy 

mólóján népzenészek húzzák. A 

muzsikusok az alkalomhoz illő ze-

nei kíséretről gondoskodnak a fő vi-

rágzás ideje alatt.

Szabó C. Szilárd

Három év sötétségben eltöltött idő után

két órára meglátják a napot a tiszavirágok
A nőstények a párzás után a folyó felett repülnek a végkimerülésig

Lapzártánkkor még nem indult meg a kérészek tömeges rajzása Sze-

gednél, de már megjelentek a tiszavirág első példányai. E rövid életű 

kérészfaj (Palingenia longicauda) igazi magyar különlegességnek szá-

mít, mivel már csak a Tiszában és mellékfolyóiban él.

Amikor a tiszavirág 

befejezi a folyó üle-

dékében töltött há-

roméves lárvaéletét, 

imágóként kifejlőd-

ve 8−12 centiméter 

hosszú. Rövid és szen-

vedélyes víz feletti 

életük és tömeges 

rajzásuk egyedülálló 

természeti jelenség.

A tiszavirágzás előhírnökei Szegednél. Fotók: Szabó Luca

T
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Postabontás

A fenntartási költségekhez igazítják

a Kisstadion pályáinak bérleti díjait

gy évvel ezelőtt ala-

posan fölháborod-

tak a Kisstadion-

ban sportoló futballisták: 

csaknem duplájára, 5000-

ről 9000 forintra emelték a 

műfüves kispálya bérleti dí-

ját (sőt, azok számára, akik 

az esti órákban játszottak, 

több mint a duplájára emel-

kedett az ár, ugyanis külön 

2000 forintot kértek a világí-

tásért, óránként). A viharok 

épp csak elültek, amikor jött 

a hír: a járvány miatti szünet 

után ismét megemelt, immár  

15 000 forintos pályadíjjal 

„kedveskedett” az üzemelte-

tő az ott sportolóknak. 

Az alapprobléma tehát 

az, hogy tavaly is jelentősen 

felemelték a Kisstadionban 

a pályadíjat, idén pedig is-

mét komoly áremelést haj-

tottak végre – azaz egy éven 

belül összesen több mint 

az eredeti háromszorosára 

emelték a díjat. Ha itt egy-

szerű költségvetési ügyről 

lenne szó, akkor is elfogad-

hatatlan lenne ilyen mértékű 

emelés, de itt sokkal többről 

van szó (megjegyzem, a 

városban működő, szinte 

mindig telt házas, műfüves 

futball-kispályáknak 4000–

6000 forint az óradíja). Az 

elvi, szemléletbeli hozzá-

állás az igazi probléma az 

üzemeltető részéről. Hosszú 

eszmecserét lehetne folytat-

ni a sport és a tömegsport 

kapcsolatáról, finanszírozá-

sáról, az önkormányzat sze-

repéről. Most azonban csak 

tömören: úgy gondolom, az 

önkormányzat(ok)nak első-

sorban és meghatározóan a 

tömegsport támogatása len-

ne a feladatuk. A Kisstadion 

tipikusan a tömegsport szá-

mára készült, azt kiszolgáló 

létesítmény, s mint ilyen, 

egyáltalán nem lehet cél be-

vétel szempontúan tekinteni 

rá – az önkormányzati fela-

dat, önkormányzati kiadási 

tétel (kellene, hogy legyen). 

Sok helyen a világban 

az ilyen pályákat nagyon 

olcsón, gyakran ingyen bo-

csátják a lakosság rendel-

kezésére. A konklúzió: itt is 

sokkal több figyelmet kelle-

ne fordítani az ingyenes vagy 

nagyon olcsó tömegsportra! 

Amit a külső szemlélő láthat, 

tapasztalhat a Kisstadion 

„fejlesztésével” kapcsolat-

ban, az nagyon rossz irány. 

Vajon feltette-e már va-

laki a kérdést: kinek a stadi-

onja ez, kinek a sportolását 

kellene szolgálnia? Ebben 

az időszakban lebontották a 

Kisstadionban a streetball-/

kosárlabdapályákat – javas-

lom, aki arra jár, nézze meg 

a ligetben vagy az újszegedi 

víztoronynál (nagyon dicsé-

retesen) létesített kosárlab-

dapályákat: folyamatosan 

zsúfolásig tele vannak. Ez 

is azt bizonyítja, hatalmas 

igény van a tömegsport célú 

pályákra, s ezekből kellene 

még több, ezzel kellene ser-

kenteni az egészséges élet-

mód szempontjából valóban 

értékes sportolást. Erre biz-

tosan nem a horrorisztikus 

áremelés a célravezető meg-

oldás.

Balogh Tamás

Szeged

Mégis, kinek a stadionja?

Visszahozta a letűnt világot

a teljhatalom birtokában

C
sak érdek létezik, meg siker? Sokan 

hiszik mai politikus vezetőink közül, 

hogy igen. Azt már hosszú ideje nap 

mint nap tapasztaljuk, hogy az orbáni re-

zsim nem kormányoz. Minek ez a luxus? – 

kérdezi. Ugyanakkor megszüntette a parla-

mentarizmust, populista, illiberális párttá 

változott a Fidesz. Az ország kormányának 

hatalmát abban látom (hiszik, hogy kéthar-

mados többségük mindenre felhatalma-

zást adott), hogy az emberi lelkeket dara-

bokra tépi, s aztán olyan új alakba rakja 

össze, amilyenbe akarja.

Az immorális hatalom, amelyet a kor-

mányfő tíz éve nyösztet, ráerőltet az or-

szágra, nem egyedi a világon. Persze, ez 

semmit sem szépít a Fidesz – már régen 

– elidegenedett viselkedésén. Sokkal in-

kább lesújtóvá válik a regnáló politikai erő 

remélt dicsősége. A Fidesz politikája nem 

más, mint amivé egy „társadalommanipu-

látor” tette. Ennek igazi mestere volt Artur 

J. Finkelstein, akinek személyét és mód-

szerét övezi ez a ténykedés, kiragadva a 

múltból egy stratégiai receptet, újracso-

magolva. Tanácstalan, sőt tisztességtelen 

gondolatok megvalósításában reményke-

dő újkori populisták számára. Ami bizony 

– lássuk be – mélységekbe zuhanó ország-

rombolást hozhat csak létre.

Ez a fajta stratégia és taktika három 

lábon áll: a félelemkeltésen, az örökös 

háborúskodáson, amelyhez ellenségkép 

is párosul, és a pátoszos beszéden. Ezek 

turmixa végtelen ismétlésekbe torkollik…

Hogyan is lehet az állampolgárokat 

egymás ellen hangolni és ugyanezen ész-

járással felfoghatatlan gonoszságokra, 

gyűlöletre rávenni? Legkönnyebben úgy, 

ha az érintettek érzelmi viszonyulásaikat 

„közepes erősségű” félelemkeltéssel bom-

bázzuk újra és újra. Ezáltal, mint tapasz-

talhatjuk, létrejön a társadalom perma- 

nens instabilitása. A zavarosban aztán már 

könnyen lehet halászni. És ez nem szól 

másról, mint hogy minden lehetséges kom-

munikációs térbe befolyó médiakampány-

nyal egymás ellen fordítanak embereket, 

hazug vádakkal eltérítik a demokratikus 

tanulási folyamatot, elveszik az emberek 

hitét. Finkelsteinnek nem a fentiekben 

részletezett módszere volt új, hanem hogy 

az elmúlt 60 év minden erőfeszítését meg-

csúfolva volt pofája újra elővenni a megté-

vesztő erőszakra épülő sablont.

Említettem már, hogy ezt a fajta popu-

lista politikai irányzatot és gyakorlati hasz-

nosítását Magyarországon kívül számos 

diktatórikus ország (Oroszország, részben 

Izrael, Törökország és még szerte a vilá-

gon több ország is) műveli. Egy azonban 

biztos: sehol sem a nép javára, sokkal in-

kább az egyéni, önző érdekek kielégítésé-

re. Ezáltal annál inkább előtérbe kerültek 

az önös érdekeken alapuló minél nagyobb 

haszonszerzések. Elszomorító tény, hogy 

ezzel a már említett manipulátorral anno 

kapcsolatba lépett a Fidesz-közeli barát, a 

Századvég is. Olyannyira, hogy káderkép-

zőjében jelenleg is az „elsajátított oktatá-

son” tanítják a növendékeket. Mert ugye 

az utánpótláson túl és mindenekelőtt csak 

az érdek meg a siker létezik – gondolják 

tévesen. A történelem és morál – szerintük 

– csak felesleges göncök. Mindezt közpén-

zek milliárdjaiért!

Orbán esetében nehéz egy olyan em-

ber megbízhatóságáról és politikai elvei-

ről beszélni, aki maga is legalább egyszer 

körbejárta már a politikai palettát. Akinek 

mozgatórugója (a nagyfokú önzésen és te-

kintélyelvűségen túl) a nacionalizmus és 

az illiberalizmus. Csak hát az a baj, hogy 

liberalizmus nélkül nincs, nem lehet de-

mokrácia. Ugyanakkor mit kezdjünk a po-

pulistákkal?

Ne szépítsünk: mindannyiunkkal elő-

fordult már, hogy nem mondott mindig iga-

zat. Egyeseknél ez naponta akár többször 

is előfordul. De amit a Fidesz tesz, az már 

kóros. Viszont a kóros hazudozás sokszor 

pszichiátriai megbetegedés kísérőtünete 

is lehet…

Orbán a 2010-es évek tájékán ráját-

szott a társadalomnak a Kádár-rendszer 

iránt érzett nosztalgiájára!

A teljhatalom birtokában ugyanis a mi-

niszterelnök visszahozta azt a letűnt vi-

lágot, amelytől 1989-ben már elköszönt 

a magyar társadalom. Egy fontos különb-

séggel! Az 1960–70-es évek szolid jóléte 

helyett soha nem látott nyomort teremtett 

a horribilis összegekért épülő stadionok és 

az egyéb – de fölösleges – pénznyelő tény-

kedések árnyékában.

Nekem úgy tűnik, hogy Orbán, közeled-

vén a hatvanadik életévéhez, időszerűnek 

tartja tetteinek halhatatlanná tételét. Ha 

Orbán kilép a politikából (ami nem való-

színű!) vagy elzavarja a tömeg, az biztos, 

hogy még sokáig nem felejtjük el tetteit. 

De nem a szép tettekért, mert érzésem 

szerint a szitokszón kívül aligha lesz más 

is hallható (nem is érdemelve mást).

Azt meg már nem is tudom tőle sértés-

nek se venni, hogy „a liberálisok mind mig-

ránspártiak”.

Az azonban biztos, hogy a liberálisok 

szolidárisak!

Kutnyik Pál

Tisztelt Olvasóink! 

Szerkesztőségünk fenntartja a jogot 
arra, hogy az észrevételeket, olvasói le-
veleket rövidítve, szerkesztett formában 
adja közre.

A 
Kisstadion pályáinak 

bérleti díjait a Kissta-

dion fenntartási költ-

ségeihez igazítjuk. Megért-

jük azon véleményt, hogy az 

óránkénti 15 ezer forintos 

bérleti díj egy közel 30 millió 

forint értékű pálya bérletére 

soknak tűnik, akképp, hogy 

egy pálya éves fenntartási 

költségei közel 6 millió forin-

tot tesznek ki. Ezen költsé-

gek egy részét az önkormány-

zat támogatásként nyújtja a 

fenntartó Szegedi Sport és 

Fürdők Kft.-nek. Rendsze-

res bérlőinknek egyedi ked-

vezményeket tudunk adni. A 

Kisstadion mint létesítmény 

célja az utánpótlássportnak, 

valamint az önszerveződő 

futballközösségeknek teret 

adva a megfelelő pályákon 

történő sportolás lehetősé-

gének biztosítása. Megért-

jük azt is, hogy több tömeg-

sportban érintett vendégünk 

ilyen magas értékű pályán 

szeretne olcsón sportolni a 

liget füves területei, illetve 

egyéb (akár teremfoci) lehe-

tőségek helyett. Rendszere-

sen sportoló vendégeink ese-

tében a bérleti konstrukció 

ára 10 ezer forint/alkalom-

ra jön ki, ami az esti órákat 

tekintve 10 százalékkal ked-

vezőbb, mint a korábbi ár-

képzéssel, amelyben a vilá-

gításért külön számláztunk. 

A világítás adminisztrálása 

nehézkes volt, ezért döntöt-

tünk a vásárlói szokások sze-

rinti optimalizálásról. Vendé-

geink 93 százaléka egy év-

ben több mint öt alkalom-

mal jön hozzánk sportolni, 

így számukra kedvező bérle-

ti konstrukciót dolgoztunk ki. 

(Egy pályán átlagosan 12-en 

sportolnak, így óránként és 

személyenként alig több mint 

830 forintba kerül a magas 

színvonalú pályákon a rend-

szeres sportolás élménye.) 

Vendégeink személyesen is 

elmondhatják véleményüket 

szolgáltatásainkról a helyszí-

nen lévő kollégáinknak vagy 

cégünk szolgáltatási igazga-

tójának vagy ügyvezetőjének, 

valamint fogyasztóvédelmi 

referensünk is készséggel áll 

vendégeink szolgálatára.

Azon vendégeink, akik 

évente egyszer-egyszer ter-

veznek nálunk mozogni, 

többségében nyílt napjain-

kon vagy egyéb szabadtéri 

létesítményeinkben akár 

díjmentesen is megtehetik. 

Sziksóstói létesítményünk-

ben például két szabadtéri 

futballpálya, egy strandfo-

cipálya áll rendelkezésükre 

mindössze 1000 forintos 

belépődíjért.

Bízunk abban, hogy lé-

tesítményeinkben, illetve az 

általunk vagy bérlőink által 

üzemeltetett több mint 10 

műfüves pályán vendégeink 

megtalálják azt a szolgálta-

tást, amelynek ára megfelel 

anyagi lehetőségeiknek. S 

bízunk abban is, hogy szol-

gáltatásainkon keresztül 

egyre többen választják a 

napi sportolás élményeit.

Drégelyi Zoltán

a Szegedi Sport és Fürdők 

Kft. ügyvezető igazgatója

(Szerkesztőségünk ezzel le-

zártnak tekinti a vitát.)

Ez a fajta stratégia és tak-

tika három lábon áll: a fé-

lelemkeltésen, az örökös 

háborúskodáson, amelyhez 

ellenségkép is párosul, és 

a pátoszos beszéden. Ezek 

turmixa végtelen ismétlé-

sekbe torkollik…

Az emberi lelkeket darabok-

ra tépi, s aztán új alakba 

rakja össze.

E
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FODOR RAJMUND KA-

POSVÁRON. A kétszeres 

olimpiai bajnok Fodor Raj-

mund lett a féri vízilabda OB 

I.-ben szereplő Kaposvári VK 

szakmai igazgatója. A szege-

di születésű világ- és Euró-

pa-bajnok elmondta, célja, 

hogy egy lendületes, látvá-

nyos vízilabdát játszó csapa-

tot alakítsanak ki. A jubileu-

mi, tizedik élvonalbeli sze-

zonjára készülő gárda ala-

posan megiatalított kerettel 

vág neki az idénynek.

SZERENCSÉS BALESET. A 

magyar rövid pályás gyorskor-

csolya-válogatott négy tagja, 

így a szegedi Jászapáti Petra 

és Oláh Bence, valamint Liu 

Shaolin Sándor és Krueger 

Cole balesetet szenvedett a 

Margit-szigeten tartott egyik 

kerékpáros edzés során. A 

magyar szövetség beszámo-

lója szerint a versenyzők egy-

más mögött az út szélén sza-

bályosan haladtak, amikor 

velük szemben előzésbe kez-

dett egy busz, leszorítva őket 

az útról. A BKV közleménye 

szerint a sportolók szabály-

talanul, egymás mellett ha-

ladva közlekedtek, de hoz-

zátették, valószínűnek tart-

ják, hogy a balesetben érin-

tett busz vezetője is hibázott. 

Szerencsére sem Oláh, sem 

a legjobb női versenyzőnek 

számító Jászapáti nem szen-

vedett törést.

HALASZTJÁK AZ EB-T. 

Csak jövőre, április 27. és 

május 2. rendezik meg a 

tollaslabdázók ez évre ter-

vezett ukrajnai Európa-baj-

nokságát. Az olimpiai sport-

ág kontinentális szövetsége 

idén április 21. és 26. kö-

zött tartotta volna Kijevben 

az Eb-t, de a koronavírus-jár-

vány miatt előbb elhalasztot-

ta, majd a mostani bejelen-

tés szerint 2021-re tette át 

az eseményt. Az Európa-baj-

nokság – amelyen a Good-

will Pharma Tisza Tollas SE 

válogatottja, Sárosi Laura is 

lehetőséget kaphat – lesz a 

tollaslabdázók záróversenye 

a 2020-ról 2021 nyarára át-

helyezett tokiói olimpiára se-

lejtező sorozatban.

BEKERÜLT A BIZOTTSÁG-

BA. A Magyar Sportlövők 

Szövetségének elnöksége 

legutóbbi ülésén létrehoz-

ta a sportolói bizottságot, 

amelynek Csonka Zsóia 

lett az elnöke, míg a tagok 

közé a szegedi Sike József, 

valamint Pongrátz Bianka,  

Zwickl-Veres Kata, Miskolczi 

Julianna, Pálinkás Lajos és 

Szabó Béla került.

Sport

Nagy név jöhet
a Viduxhoz

A szegedi röplabdacsa-

pat szakmai igazga-

tójaként vállalhat újra 

munkát Magyarországon 

Jan De Brandt, a magyar női 

röplabda-válogatott koráb-

bi szövetségi kapitánya. A 

61 éves belga szakember az 

M4 Sportnak azt mondta, re-

ményei szerint szeptember-

ben megkezdheti a munkát. 

Az egyeztetéseket a Vidux- 

SZRSE is elismerte, közöl-

ték, hogy szóban megegyez-

tek az edzővel, hamarosan 

aláírhatják a szerződést.

– Nagyon jó a kapcsola-

tom a klubbal, ahol szeretném 

átadni tudásomat az edzők-

nek, illetve szeretnék a gyere-

keknek segíteni abban, hogy 

megszeressék a sportágat és 

minél sikeresebbek legyenek 

– jelentette ki a szakvezető. 

De Brandt elmondta, az ak-

tív edzősködéssel sem hagy 

fel, az osztrák női válogatott 

szövetségi kapitányaként már 

elkezdték a közös munkát, 

egyelőre a virtuális térben. Je-

lenleg egy könyvön dolgozik, 

amelyben Magyarországnak 

is szentel egy nagy fejezetet. 

De Brandt a magyar csapatot 

2014 és 2016, illetve 2018 és 

2019 között irányította. A válo-

gatottat két Európa-bajnokság-

ra vezette ki, az együttes egy-

szer aranyat, egyszer ezüstöt 

szerzett az Európa-ligában.

Súlylökésben és diszkoszvetésben is 
győzött Márton Anita

Márton Anita olimpi-

ai bronzérmes, fe-

dett pályás világbaj-

nok súlylökő 17,40 méteres 

eredménnyel megnyerte a 

dél-alföldi dobóverseny-soro-

zat első állomását hazai pá-

lyán, Szegeden. Márton idei 

legjobb eredménye 18,77 

méter. A sportoló diszkoszve-

tésben majdnem kilencméte-

res előnnyel, 57,16 méteres 

ranglistavezető eredménnyel 

győzött, ugyanitt az SZVSE-ből 

Losonczi Blanka negyedik he-

lyen zárt (41,75). A versennyel 

Márton edzője, id. Eperjesi 

László elégedett volt.

– Szerintem a szervezés 

jól sikerült, mindennemű 

fennakadás nélkül tudtuk le-

vezényelni a kitűnő hangula-

tú versenyt, az egészségügyi 

előírásokat is betartva – fo-

galmazott a szövetség hon-

lapjának.

Az SZVSE-ből ifjúsági férfi 

gerelyhajításban (52,39) 

Volm Balázs Zoltán, serdü-

lő súlylökésben (13,45) és 

diszkoszvetésben (55,79) 

Dobó Zsombor, újonc súlylö-

késben (10,33) és diszkosz-

vetésben (26,06) Hajdú Bo-

tond lett második.

A Szegedi VSE kezdemé-

nyezésére négy délalföldi 

város sportvezetői és spor-

tolói hozták létre ezt a dobó-

verseny-sorozatot, amelynek 

Szeged mellett Szentes, Bé-

késcsaba és Kecskemét ad 

otthont.

Újra versenyezhetett Márton Anita. Fotó: Márton Anita 

hivatalos Facebook-oldala

Több futamot is rendeztek a budapesti GoKart Farmon

Háromszor a dobogón
Jól megy a Szabó testvéreknek

A két szegedi gokartos, Szabó Ádám (13) és Szabó Zalán 

(16) ott folytatta, ahol legutóbb abbahagyta: a dobo-

gón. Június első hétvégéjén a budapesti GoKart Farm 

pályára utaztak, itt rendezték a Magyar Nemzeti Automobil 

Szövetség új tehetségkutatójának aktuális futamát. A Gokart 

Future Stars elnevezésű széria célja, hogy a 14 és 18 év közöt-

ti korosztály tehetséges versenyzőinek fejlődését segítse szer-

vezett keretek között. Szabó Zalán először indult az öt futam-

ból álló versenyen, és remek teljesítményt nyújtva a második 

helyen zárt összetettben. Zalán rajthoz állt a tapasztalt ver-

senyzők szériájában (OAGB) is, ahol a 45 körös versenyben 

harmadik lett, így harcban van a bajnoki címért. Szabó Ádám 

az országos amatőrbajnokságban indult junior kategóriában. 

A versenyen már az első körben átvette a vezetést, s helyét vé-

gig megőrizte. Ezzel továbbra is hibátlan a mérlege a juniorok 

között, és már 39 pont az előnye a bajnokságban.

Július közepén kezd a Pick
Bánhidi bekerült a Bajnokok Ligája álomcsapatába

Legközelebb július közepén 

találkoznak a MOL-Pick 

Szeged féri kézilabdacsa-

patának játékosai, akkor 

indul a közös felkészülés a 

következő évadra. Bánhi- 

di Bencét közben hatalmas 

elismerés érte: beszavaz-

ták a BL 2019–2020-as 

szezonjának álomcsapatá-

ba.

Július közepén állnak is-

mét edzésbe a MOL-

Pick Szeged féri kézi-

labdázói. Szűcs Ernő Péter, a 

Pick Kézilabda Zrt. igazgató-

ságának elnöke az M1 aktu-

ális csatornán elmondta, je-

lenleg egyéni edzéseket vé-

geznek a játékosok, július-

ban találkoznak újra, majd 

a hónap második felében a 

szlovéniai Roglára utaznak 

magaslati edzőtáborba.

A szűk keretből a spa-

nyol Jorge Maqueda és a 

horvát Alen Blažević távo-

zott – az utóbbiról kiderült, 

a román HC Dobrogea Sud 

Constanţában folytatja –, a 

szlovén Borut Mačkovšek 

pedig érkezett. Szűcs ennek 

kapcsán úgy fogalmazott, ha 

nagy a fluktuáció egy csapat-

nál, a taktikai elemek elsajá-

títása és az összeszokottság 

kialakulása hosszabb időbe 

telik, úgyhogy a szegediek-

nek ez a kevés mozgás kife-

jezetten jó.

Hangsúlyozta, a csapat 

célja a következő idényben 

is a bajnokság és a Magyar 

Kupa megnyerése lesz, a 

Bajnokok Ligájában pedig 

a négyes döntőbe jutás. 

Ha már a bajnokság: hiva-

talossá vált a 14 csapatos 

mezőny összetétele. Egyet-

len változás történt az NB 

I.-ben, tudniillik a Vác nem 

nevezett, így a másodosztály 

nyugati csoportjának első 

helyén záró Veszprém-Fel-

sőörs kapott besorolást az 

élvonalba.

Hatalmas elismerés, hogy 

Bánhidi Bence, a Pick váloga-

tott klasszisa egyedüli magyar-

ként bekerült a férfi kézilabda 

Bajnokok Ligája 2019–2020-

as szezonjának álomcsapatá-

ba. Az európai szövetség hon-

lapján hozták nyilvánosságra 

a végeredményt, amely szerint 

a beállók között Bánhidi nyert 

11 430 vokssal. A szurkolók-

nak két héten át volt lehető-

ségük szavazni, ezt 34 ezren 

tették meg.

A BL álomcsapata, ka-

pus: Niklas Landin (Kiel), 

balszélső: Manuel Štrlek 

(Veszprém), balátlövő: San-

der Sagosen (PSG), irányító: 

Mikkel Hansen (PSG), beál-

ló: Bánhidi Bence (Szeged), 

jobbátlövő: Alex Dujshebaev 

(Kielce), jobbszélső: Niclas 

Ekberg (Kiel), edző: David 

Davis (Veszprém), a leg-

jobb védő: Blaž Blagotinšek 

(Veszprém).

Kevesebb mint egy hónap múlva újra együtt edzhetnek. Fotó: MOL-Pick Szeged
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Szeretne 2 belépőt nyerni a Szegedi Vadasparkba? Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény megfejtését, valamint a nevét és az elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefon-

szám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett gyűjtőládába! Beküldési határidő: június 24. A nyerteseket e-mailben 

vagy telefonon értesítjük. 

Kedves játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 

adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 

Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: Fellner és Helmer bécsi építészek tervezték a színházat. A nyertes: Garamvölgyi István. Gratulálunk!

A GYÓGYNÖVÉNYKERT 

KINCSEI 

Időpont: június 26., péntek 

16 óra

Helyszín: Fatima Ház Alapít-

vány (Csaba u. 34.)

Az Ezerjófű Egészségvé-

dő Kör Közhasznú Egyesü-

let szakértőitől megtudhat-

ják, mely növényeket hogyan 

és mire lehet felhasználni 

egészségünk védelme érde-

kében. Tájékoztatást kapnak 

arról is, hogy milyen gyógy- 

és fűszernövényeket érde-

mes a lakótelepi balkonlá-

dákban vagy akár a kony-

haablakban, kis cserépben 

nevelgetni. Az eseményen 

gyógynövényes készítmé-

nyeket is vásárolhatnak. Az 

előadók Berek Ágota és Kiss 

Tibor, valamint az alapítvány 

munkatársai.

11Programajánló

      Programok

LEVENDULANAPOK

Időpont: június 27–28., 

szombat–vasárnap 9–18 

óra

Helyszín: SZTE Füvészkert

A középpontban az ezer-

arcú levendula és a medi-

terrán stílus, mindez szín-

padi programokkal, színházi 

előadásokkal, koncertekkel, 

ismeretterjesztő és egész-

ségmegőrző előadásokkal 

és bemutatókkal, valamint 

kézművesvásárral körítve. 

Növénytermesztők és méhé-

szek is várják a látogatókat.

ÍZUTAZÁS A SOMO-

GYI-KÖNYVTÁRBAN 

Városunk híréről a szegedi 

szakácskönyv is tanúskodik, 

amely számtalan kiadásban, 

több változatban, nemze-

dékeken át őrizgetve forog 

már a magyar gazdasszo-

nyok kezén. A sort a piaris-

ták Szeged-szerte ismert és 

polgári lakodalmakra, név-

napokra, vendégségekbe is „kölcsönkért” szakácsasz-

szonya, Dolecskó Teréz nyit-

ja meg. Úttörő munkája Rézi 

néni szegedi szakácskönyve. 

Akik kitöltik a könyvtár kvíz-

játékát, bepillanthatnak a 

szegedi gasztronómia törté-

netébe, és közben számos 

kultúrtörténeti érdekességet 

is felfedezhetnek. A Somo-

gyi-könyvtár virtuális kiállítá-

sa (virtualis.sk-szeged.hu/ki-

allitas/izutazas/iz.html) se-

gítséget nyújt a válaszadás-

hoz.

MÚZEUMOK ÉJSZAKÁJA 

A FEHÉR-TÓN 

Időpont: június 27., szom-

bat 19 óra

Helyszín: Fehér-tó

Múzeumok éjszakája a Ti-

sza-völgyi bemutatóházban. 

Esti, éjszakai túra kincskere-

séssel a szegedi Fehér-tónál 

egy rendhagyó múzeumi be-

mutató és tárlatvezetés után. 

A program előzetes regisztrá-

cióhoz kötött. Regisztrálni 

az abrahamk@knp.hu címre 

küldött e-mailben lehet.
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SZEGEDEN HÁZASSÁGOT KÖ-

TÖTTEK június 5-én: Stumpf 

Péter Bence és Vásárhelyi Lí-

via, Tóth Zsolt és Lajos Eszter, 

Gábor András és Pópity Erika 

Barbara; június 6-án: Mustafa 

László és Szögi Marianna, Cse-

lédes Aleksandar és Zrón Ale-

xandra, Révész László Ádám 

és Vecsernyés Anett Kitti, Ger-

gely Róbert és Míg Barbara, Fe- 

kete Olivér és Molnár Gabriel-

la, Dömötör Máté és Kodácz 

Emese Csengele, Szabó István 

és Tóth Bettina, Altorjay Ábel 

Tamás és Bulyáki Zsuzsanna, 

Rónai Krisztián és Mészáros 

Réka.

SZEGEDEN SZÜLETTEK: Mi-

zere Mihálynak és Faragó Edit-

nek  2020. 06. 01-én Milán, 

Sós Attilának és Szűcs Kitti-

nek 2020. 06. 01-én Dániel, 

Kiss Sándornak és Bárkányi 

Csillának 2020. 06. 03-án Vi-

vien, Papp Sándornak és Ko-

vács Katalinnak 2020. 06. 06-

án Mia Lilla, Pollák Antalnak 

és Kurgyis Eszternek 2020. 

06. 07-én Benedek, Csongrádi 

Imre Máténak és Vitai Kittinek 

2020. 06. 07-én Zoé, Dara-

ki Tibornak és Szűcs Alexand-

rának 2020. 06. 07-én Bog-

lárka, Makk Györgynek és Le-

tenovics Adriennek 2020. 06. 

07-én Barnabás Levente nevű 

gyermeke született.

GRATULÁLUNK!

A FELSŐ TISZA-PART A HATVANAS ÉVEKBEN. A tégla 

mellvédfal a gyermekklinikától a Belvedere palotáig húzó-

dott, utána csak bazaltkockás és füves volt a töltés. So-

kan emlékeznek vissza úgy az idősebbek közül erre a te-

rületre, mint Szeged egykori legnagyobb játszóterére. Itt 

járt Tápé felé a 2-es villamos, amelynek vonalát a Ber-

talan híd építésekor szüntettek meg 1977-ben. Az 1970-

es árvíz után megújult Szeged árvízvédelmi rendszere. A 

várost védő Tisza-parti tégla mellvédfalat vasbeton szög-

támfal váltotta fel. Fotó: Szegedi emlékkereső

KOS (III. 21–IV. 20.)  
A héten társaságra vágy- 
hat, ezért jobban odafi- 

gyelhet családjára, külö- 
nösen gyermekeire, szerelmére, 
 barátaira és nem utolsósorban 
kollégáira. Ezzel minden fron- 
ton sikert arathat.

BIKA (IV. 21–V. 20.) 
Persze, szükség lehet 
a változásokra párkap- 

csolatában és talán család- 
jában is, de azért feltehetné a 
hangfogót! Ha nagyon ingerült, 
egy okkal több, hogy magán 
kezdje a változtatásokat!

IKREK (V. 21–VI. 21.)  
A sok egyedül végzett 
munka után most lehe- 

tősége kínálkozhat (új- 
ra) beilleszkedni munkatár- 
sai közé. Ehhez rugalmasnak 
kell lennie. A házimunkával 
viszont magára maradhat. 

RÁK (VI. 22–VII. 22.)   
Meggondolatlansága 
és hirtelensége most 
minden területen bajba 

sodorhatja. Inkább lassab- 
ban, de jobban odafigyelve 
dolgozzon! Az őszinteség 
szép dolog, főleg gondosan 
csomagolva.

OROSZLÁN (VII. 23– 
VIII. 22.) A munkában 
felhúzhatja magát, és 
kollégáit okolhatja az 

esetleges bonyodalmakért. 
Valószínűleg nincs igaza, és ha 
nem képes visszafogni magát, 
jobb, ha szabadságra megy és 
kikapcsolódik.

SZŰZ (VIII. 23–IX.  
22.)  Jó benyomást 
kelthet a munkahelyén, 
főleg, ha tart egy bizonyos 

távolságot a kollégáitól és 
főképp a főnökétől. Aligha 
foghat mellé, amikor párjával 
közös programot szervez.

MÉRLEG (IX. 23–X.  
22.) Ha szívesebben 
dolgozna is egyedül, 
rájöhet, hogy másokkal 

együtt többre megy, főleg, 
ha kedvesen viselkedik 
kollégáival. Ha szingli, ne 
erőltesse a párra találást, 
lesz erre jobb időszak is. 
Koncentráljon a munkájára.

SKORPIÓ (X. 23– 
XI. 21.) Párkapcsolata 
elmélyülhet, különösen, 

ha képes az érzéseiről 
beszélni partnerével, és ha nem 
kacsingat másfelé. Munkája 
sikere azon múlhat, mennyire 
tud együttműködni kollégái- 
val.

NYILAS (XI. 22–XII. 
21.) Ezen a héten 
makacsabb lehet a 
sokévi átlagnál. A családi 

béke fenntartása érdekében 
lehetne egy kissé (vagy jóval) 
rugalmasabb. Az nem segít,  
ha munkájában túlterheli 
magát.

BAK (XII. 22–I. 20.) 
Lehet, hogy túlzóak az 
elvárásai családtagjai 

és párja felé? Ahelyett, 
hogy elégedetlenkedik, talán 
érdemes lenne elfogadnia a 
tényt, hogy ön sem tökéletes. 
Egy kis szerénység a mun- 
kájában is jól jöhet. Elősegítheti 
az előmenetelét.

VÍZÖNTŐ (I. 21–II. 19.) 
Ha párja nem enged a 
negyvennyolcból, önnek 
kell(ene) kompromisszu- 

mot kötnie. Gondolja át: 
valóban megéri? Ha komolyan 
veszi munkáját, sikereket érhet 
el benne.

HALAK (II. 20–III. 20.)  
Rendkívül élénk társa- 
sági életet élhet most, 
még ha egyedülálló is. 

Vigyázzon, ha sok embert 
lát vendégül otthonában, 
nagy rumlit csinálhatnak. Ki 
segít önnek kitakarítani és 
elmosogatni?
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Anyakönyvi hírek

SZEGEDI HÍREK - HÍRMŰ-

SOR

Minden hétköznap 19.00

A legfrissebb hírek minden 

este első kézből is a Szeged 

Televízióban.

HAZAI PÁLYA – SPORT-

MAGAZIN

Június 22., hétfő 19.25

Hétről hétre egy-egy szege-

di sportoló életét mutatjuk 

be. Az új epizódban Varga 

Tamás kétszeres olimpiabaj-

nok vízilabdázó.

KÖRÚT – KÖZÉLETI, KUL-

TURÁLIS MAGAZIN

Június 25., csütörtök 19.25

Monodrámával emlékezünk 

a holokaust szegedi áldozat-

ira; megmutatjuk, milyen az 

időutazás Fool Moon módra.

A SANDORGYURI – PORT-

RÉFILM

Június 28., vasárnap 20.00

Tréfamisszionárius? Viccvá-

tesz? Kabaréhittérítő? Rö-

högtető prédikátor? Nem-

csak! Is! – Kocsis Tibor ilm-

je a Kossuth-díjas humora-

listáról.

Június 20.
szombat

Június 21.
vasárnap

Június 22.
hétfő

Június 23.
kedd

Június 24.
szerda

Június 25.
csütörtök

Június 26.
péntek

29/16

Rafael

29/18

Alajos,

Leila

30/18

Paulina

30/19

Zoltán

30/19

Iván

29/18

Vilmos

29/17

János,

Pál

JÚNIUS 20., SZOMBAT 

Kothencz János:  10.00–

12.00 (Csongor tér 12.)

JÚNIUS 22-E AZ ÚSZÁS 

NAPJA

Már az ókori görögök is sze-

rettek úszni – a műveltség 

fokmérője volt; ennek elle-

nére nem volt olimpiai sport-

ág. Egyszerre volt sport, ki-

kapcsolódás, edzés és az 

egészség megtartásának 

egyik módja. Az úszás egyre 

fontosabb lett az emberek 

életében. Az első magyar-

országi szabad vizű uszoda 

1781-ben épült Pesten.


